
 

 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde onsdag 

den 10. oktober kl. 18.30- 21.00 

 
                                          
 

 

 
STED: Flauenskjold Skole, lærerværelset 

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 

 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Christoffer Mariegaard LBO FL  
Malene Frølund               HJ  Rasmus Kyvsgaard FL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Susanne Jensen KL  
Louise Sofie Tønnesen    FL Afbud Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Birgitte Lorentzen          FL  Ledere:   

Rikke Marie Boe FL  Rie Dam Vineke FL  
Lisa Thorlund KL  Helle Faber KL  
Gitte Elisabeth Berg KL  Michael Ring HJ  
Maj Britt Overgaard KL     

Elever:      

 FL  Pia Bering   
Victoria Engsig Christoffer-
sen 

HJ  Hans Jørgen Bæk   

Mille Hovaldt KL Afbud    
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 

 
 
 

 
Der var ingen spørgsmål til det 
udsendte referat fra sidste mø-
de. 
 



Side 2 

 

 
2. Tema.  

Rundvisning på Flauenskjold Skole. 
Orientering om den aldersintegreret undervis-
ning. 
Rundvisning i LBO´en  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Elever. 
Hvis der er valgt elevrådsrepræsentanter, så ta-
ger vi det. 

 
 

 
2. Tema 
Rie viste rundt på Flauenskjold 
Skole, hvor hun viste os indret-
ningen i den aldersintegrerede 
indskoling, som er helt nyanlagt 
på Flauenskjold Skole. Hun for-
talte også om, hvordan indret-
ning i indhold i den aldersinte-
grerede indskoling spiller sam-
men. 
Christoffer viste os bagefter 
rundt i alle lokalerne i LBO’en – 
børnehave og SFO, hvor vi fik 
set de rigtig gode faciliteter, 
som er i LBO’en. 
 
 
3. Elever 
Hjallerup: 
Victoria fortalte, at der i elevrå-
det på Hjallerup Skole har væ-
ret en drøftelse af eleverne i 
overbygningens brug af compu-
ter i frikvartererne. Elevrådet vil 
gerne have mindre computertid 
og mere aktivitet i pauserne. De 
har derfor ansøgt om skole-
mælkslegatet for at penge til, at 
der kan stilles andre tilbud til 
rådighed for eleverne i pauser-
ne. 
Victoria har desuden deltaget i 
borgermødet i Hjallerup, hvor 
der har været en drøftelse af 
udviklingen af Brønderslev 
Kommune frem mod 2030. Vic-
toria fortalte, at der efter bor-
germødet er kommet et ønske i 
elevrådet om, at der også sæt-
tes fokus på udviklingen i Hjalle-
rup by, da hendes oplevelse fra 
borgermødet var, at fokus er 
koncentreret om Brønderslev. 
Der er derfor et ønske om, at 
der afsættes tid til at arbejde 
med planer for fremtiden i Hjal-
lerup på en fællessamling eller i 
faglig fordybelse. Det blev der 
støttet op om, at der afsættes 
tid til. 
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4. Sager 

 
Udlevering af skolebestyrelsens håndbog. 

 
 
 
 
 

Høring i forhold til områdeledelse i børneha-
verne. 
(materialet som bilag), (skriv fra LBO´en med 
som bilag).  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

”Bring your own device” 
Vi oplever flere og flere elever vælger at skolen 
skal levere computere. Vi har et princip i kom-
munen vedr. ”Bring your own decive.” Hvordan 
vender vi denne trend. Der er også økonomi i 
dette.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
4. Sager 
 

Udlevering af skolebestyrel-
sens håndbog. 
Mikael udleverede skolebestyrel-
seshåndbogen til alle medlemmer 
af skolebestyrelsen. 
 
 

Høring i forhold til områdele-
delse i børnehaverne. 
Christoffer har lavet et forslag til 
høringssvar, som han gennemgik 
på bestyrelsesmødet. 
 
Forslaget til høringssvar har alle-
rede været gennemgået med per-
sonalet i LBO’en. 
 
Skolebestyrelsen støtter op om 
høringssvaret.  
 
Det betyder, at skolebestyrelsen 
også støtter forslaget om område-
ledelse på dagtilbudsområdet. 
 
Der var desuden ganske få forslag 
til ændringer i høringssvaret. 
 
BÆK sender det reviderede for-
slag til høringssvar rundt til besty-
relsen. 
 

”Bring your own device” 
Der er et princip i Brønderslev 
Kommune om, at forældre opfor-
dres til at lade eleverne tage deres 
egen enhed med i skole. 
Hvis der er elever, der ikke har 
mulighed for at medtage deres 
egen enhed, bliver der selvfølgelig 
stillet en computer til rådighed fra 
skolens side. 
 
På trods af det kommunale princip 
er der en tendens til, at flere og 
flere elever ikke kan/vil medbringe 
deres egen enhed. 
Hvis skolerne skal indkøbe til 
mange elever, giver det store ud-
fordringer ift. skolernes økonomi. 
 
Bestyrelsen besluttede: 

- At der skal skrives et brev 
til forældrene, der fortæller 
om de fordele, der er ved at 
medbringe sin egen enhed. 
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Udlevering af smertestillende piller: 
Skolerne ønsker en principiel beslutning vedr. 
dette. Skolerne ønsker ikke at udlevere smerte-

stillende medicin. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Evaluering af kurset for skolebestyrelserne. 
Hvad kaster det af sig af tanker og indsatser? 
(Power point præsentationen med som bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Det skal endvidere fremgå 
af skrivelsen, hvilke regler 
der er i forhold til erstat-
ning. Endelig skal det 
fremgå, at såfremt man 
ønsker vejledning ift. ind-
køb af enhed, kan man 
kontakte skolens IT-
vejledere. 

- At der laves en henvendel-
se til børne- og skoleudval-
get der påviser problemer-
ne ved at der ikke kommu-
nalt set er afsat penge til 
indkøb af computere til ele-
ver i f.eks. 4.-6. klasse. 

 
BÆK og HF formulerer et udkast til 
forældreskrivelse og henvendelse 
til børne- og skoleudvalget, som 
tages med på næste bestyrelses-
møde. 
 

Udlevering af smertestillende 
piller 
Der er flere udfordringer i forhold til 
udlevering af smertestillende piller 
til elever på skolerne. 

- Der kan f.eks. være elever, 
som har et stort forbrug af 
smertestillende piller, uden 
forældrenes viden, når det 
er skolen, som står for ud-
levering af piller. 

 
Skolebestyrelsen besluttede på 
baggrund af drøftelsen, at skolerne 
i distrikt Hjallerup fremover ikke 
skal tilbyde at udlevere smertestil-
lende piller til eleverne, eleverne 
må selv have dem med.  
 

Evaluering af kurset for sko-
lebestyrelserne 
Bestyrelsen har på baggrund af 
kurset valgt at sætte fokus på føl-
gende 3 områder – med forslag til 
indhold: 
 
Arbejde med større involvering af 
forældrene på skolerne 

- Der kan f.eks. arbejdes på 
indhold og struktur på for-
ældremøder 

- Referater og årsberetning 
fra skolebestyrelsens mø-
der. 
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Få lavet aftale om hvor vi vil holde møde med 
børne- og skoleudvalget.  
Der er flere gode argumenter for at holde det på 
de forskellige matrikler. 

- Ombygningen i Flauenskjold 
- K. klassens lokale forhold 
- Observatorium i Hjallerup 
- Faglokaler generelt 

 
           
       
 
          Evt. Gennemgang af princip vedr. mobiltele- 
          foner.  
          Alle vores vedtagne principper er med som bilag. 
 

 
 

5. Meddelelser 
 

Orientering om budget 2019. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Arbejde med større involvering af 
eleverne 

- Inddrage elevråd i beslut-
ninger 

- Spørge eleverne på skoler-
ne om de kan mærke be-
styrelsens arbejde 

- Afholde møder mellem 
elevråd og skolebestyrelse 
om udvalgte temaer 

- Invitere elever til udvalgte 
dagsordener 

 
Arbejde i bestyrelsen 

- Forventningsafstemning 
 
Mikael, Lisa, MR og BÆK plan-
lægger, hvordan vi kommer videre 
med dette på et kommende besty-
relsesmøde. 
 
 

Få lavet aftale om hvor vi vil 
holde møde med børne- og 
skoleudvalget 
Punktet blev udsat til næste 
møde. 
 
 
 
 
 
 
 

Evt. Gennemgang af princip 
vedr. mobiltelefoner 
Punktet blev udsat til næste 
møde 
 
 
 
5. Meddelelser 
 
Orientering om budget 2019 
Der tildeles penge ift. de ekstra 
klasser, der er blevet dannet 
siden planlægningsfasen i 
marts 2018. Det er rigtig godt 
for distrikt Hjallerup, hvor der er 
kommet en ekstra 4. klasse, 
som blev dannet efter elevtallet 
blev meldt ind i marts 2018. 
Der er truffet beslutning om, at 
klassedelingstallet i 0.-3. klasse 
fremover vil være 26 elever, er 
der 27 bliver der lavet to klas-
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           Medarbejdernes dag. 

Hvad skete der på de forskellige matrikler?  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Personalesituationen. 
            
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ser. Det har dog ingen praktisk 
betydning i distrikt Hjallerup lige 
nu. 
Der er afsat 1.000.000 til af-
dækningen af behovet for reno-
vering af både faglokaler og 
specialundervisningsområdet. 
 
Det undre os, at der ikke er af-
sat  midler til nye lærercompute-
re i budgettet. 
 
 
Medarbejdernes dag 
Flauenskjold 
Dagen blev afholdt mandag d. 
8/10, hvor der blev givet mor-
genbrød og kaffe. 
 
Klokkerholm 
Personalet er blevet budt på 
stjerneskud efter motionsdagen. 
Overbygningen får torsdag af-
ten og det resterende personale 
får fredag efter motionsdagen. 
 
SFO 
Hjallerup 
Det er vigtigt, at dagen afholdes 
for alle personalegrupper sam-
me dag. PBJ havde planlagt at 
afholde dagen på en anden dag 
for personalet i SFO’en. 
 
Hjallerup 
Ledelsen modtog personalet, 
da de mødte ind om morgenen, 
hvor de modtog en rød rose. 
I 10-pausen stod kontoret for at 
give brød og kaffe til alle og der 
blev sagt et par ord på lærervæ-
relset 
 
Personalesituationen 
Klokkerholm 
Der er netop blevet ansat en ny 
lærer i K-klassen i Klokkerholm, 
som starter 1/11-2018. 
 
 
Hjallerup 
Der blev sagt farvel til en med-
arbejder onsdag d. 10/10-2018 
og der er ansat en ny medar-
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           Nyt fra LBO/SFO 
 
 
 
 
 
 
 
           Formanden. 
  

bejder i vedkommendes sted, 
som starter d. 1/11-2018. 
Der er desuden en lærer, som 
går på barsel i perioden 22/10-
2018 -> 11/1-2019. Der er ansat 
en barselsvikar i denne periode, 
som skal varetage undervisnin-
gen i matematik og N/T. De øv-
rige fag i skemaet læses af an-
dre lærere på skolen. 
 
Nyt fra LBO/SFO 
Der er ved at blive planlagt et 
kursus i samarbejde med DGI, 
der vil give inspiration og støtte 
til undervisningen i den under-
støttende undervisning. 
Kurset kommer til at ligge på 
formiddage. 
 
Formanden 
De fire bestyrelsesformænd 
skal mødes sammen med de 
fire distriktsskoleledere for at 
drøfte udfordringer med: 

- Manglende lærercompu-
tere 

- Faglokaler 
- Andre tværgående pro-

blemstillinger 

6.   Eventuelt. 
           

6. Eventuelt 
HF fortalte om store problemer 
med kloakkerne i madkund-
skabslokalet på Klokkerholm 
Skole. Der er en oplevelse af, at 
kommunen ønsker at lave den 
billigst mulige løsning, der 
umiddelbart ikke giver en or-
dentlig løsning ift. lokalet og 
bygningsmassen. 
Det er endnu usikkert, hvordan 
løsningen af problemerne 
kommer til at se ud – ledelsen 
rykker på det de kan, for at få 
taget ordentlig hånd om lokalet, 
når alting i forvejen er brækket 
op. 

       Næste skolebestyrelsesmøde  
       torsdag den 15. november i  
       Hjallerup.  

 

 

Udgivelsesdato:     11/10-2018 Referent: MR 
 


